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Nr 154.

Kung!. Maj:ts proposition till riksdagen angående disponerande 
av 1918 års avkastning av statens Jiästavelsfond; given 
Stockholms slott den 4 mars 1919.

Under åberopande av bilagda utdrag av statsrådsprotokollet över 
jordbruksärenden för denna dag vill Kungl. Maj:t härmed föreslå riks
dagen,

att beträffande 1918 års avkastning av statens hästavelsfond även
som reserverad del av 1917 års avkastning av samma fond besluta, att 
sedan ett belopp av 10,000 kronor lagts till fondens kapital, ett belopp 
av 50,000 kronor må av Kungl. Maj.t disponeras för åtgärder för häst- 
avelns främjande samt återstoden reserveras.

De till ärendet hörande handlingar skola tillhandahållas riksdagens 
vederbörande utskott.

GUSTAF.
Alfred Petersson.

Bihang till riksdagens protokoll 1919. 1 sand. 133 käft. (Nr 154—155.) 1
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Utdrag av protokollet över jordbruksärenden, hållet inför Hans 
Maj:t Konungen i statsrådet å Stockholms slott den 4 
mars 1919.

När var and e:

Hans excellens herr statsministern EdéN,
Hans excellens herr ministern för utrikes ärendena HELLNER,
Statsråden: Petersson,

Schotte,
Petrén,
Nilson,
friherre Palmstierna,
Undén,
Thorsson.

Departementschefen, statsrådet Petersson anförde:
Med bifall i huvudsak till Kungl. Maj:ts i proposition nr 172 därom 

gjorda framställning medgav 1916 års riksdag enligt skrivelse nr 248, 
att vissa till statsverket influtna inkomster genom andelar i försäljnings- 
medlen för hästar, vilka utförts ur riket, finge avsättas till en under 
statskontorets förvaltning ställd fond, benämnd statens hästavelsfond, 
vilken skulle av statskontoret göras räntebärande. Tillika beslöt riks
dagen, att, sedan årligen minst en tiondel av fondens avkastning lagts 
till kapitalet, så stor del av återstoden utav fondens avkastning, som 
riksdagen för varje år anvisade, finge av Kungl. Maj:t efter stuteri- 
överstvrelsens hörande användas till åtgärder för hästavelns främjande.

År 1917 beslöt riksdagen enligt skrivelsen nr 336, att å lån, som 
intill ett belopp av 250,000 kronor utlämnades från ifrågavarande fond



B

för inköp av avelshingstar av nordsvensk eller gudbrandsdalsk ras, 
ränta icke skulle beräknas under lånens amorteringstid; dock skulle vid 
bestämmandet av den del av fondens avkastning, som årligen skulle 
fonderas, jämväl ett belopp, motsvarande en tiondel av beräknad ränta 
å berörda lånemedel, läggas till fonden.

Stuteriöverstyrelsen har nu i skrivelse den 14 februari 1919 anfört, 
att enligt vad statskontoret meddelat under år 1918 influtna räntor å 
statens hästavelsfond uppgått till 61,153 kronor 33 öre samt räntefria 
lån för inköp av avelshingstar utlämnats till belopp av 45,000 kronor.

Stuteriöverstyrelsen har vidare anfört att, då övriga i hästavels- 
fonden ingående medel till största delen vore placerade i svenska statens 
obligationer, vilka avkastade högst 5 procent ränta, högre ränta icke 
borde kunna beräknas å sistnämnda lånemedel. Avkastningen av de
samma, om de på enahanda sätt gjorts fruktbärande, kunde alltså, enär 
lånen utlämnats i april och maj månader, beräknas för två tredjedels 
år till högst 1,500 kronor. Avsättningen till hästavelsfondens kapital 
borde då utgöra minst en tiondel av (61,153 kronor 33 öre + 1,500 
kronor =) 62,653 kronor 33 öre. Då emellertid lämpligt syntes vara, 
att ifrågavarande avsättningar skedde med runda belopp, föresloge 
stuteriöverstyrelsen, att 10,000 kronor av ovannämnda räntemedel måtte 
överföras till fonden, som därigenom komme att ökas från 1,180,000 
kronor till 1,190,000 kronor.
Av ränteinkomsten skulle, vid bifall härtill återstå .. kronor 51,153: 33
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Lades härtill från år 1917 reserverade medel ......... ........»____3,838: 23

utgjorde fondens disponibla avkastning .....................  kronor 54,991: 5 6.

Under erinran att enligt kungörelsen den 25 oktober 1918 an
sökningar om bidrag från hästavelsfondens avkastning skulle ingivas till 
stuteriöverstyrelsen före den 1 maj det år, varunder medlen vore av
sedda att lyftas, har styrelsen framhållit, att densamma ännu hade att 
emotse dylika ansökningar och därför icke kunde ännu avgiva något 
yttrande om medelsbehovet för år 1919. Otvivelaktigt komme emeller
tid minst ett lika stort belopp som under år 1918 eller omkring 50,000 
kronor att behöva tagas i anspråk för olika ändamål, som stode i 
samband med främjande av landets hästavel.

Jag torde få erinra, att av det belopp av 50,000 kronor, som 
fjolårets lagtima riksdag ställde till Kung!. Maj:ts förfogande av häst
avelsfondens avkastning, disponerats till:



Departements
chefen.

Arvoden åt ordförandena i statens hästpremierings- 
nämnder såsom konsulenter i hästavelsfrågor

Svenska travsällskapet ..........................................
Jockeyklubben ...............................................
Stamboksföreningen för svenska ardennerhästen
Umeåortens hästavelsförening...........................
Norrbottens läns hushållningssällskap 
Vedbo härads hästavelsförening 
Leksands » »
Västerbergslagens hästavelsaktiebolag............
Föreningens södra Dalarnes hästvänner 
Göteborgs och Bohus läns hästavelsförening 
Medelpads »
Nya aktiebolaget Upplands lanthäst...........................
Föreningen för den ädla hästavelns befrämjande....
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kronor
D
»
»

3.000
7.000
5.000

20,000
5.000 

700 
250 
250 
500 
250 
500

3.000
1.000
3,000

Summa kronor 49,450.

Lill vad stuteriöverstyrelsen meddelat och anfört beträffande de 
nu tillgängliga medlen och deras disponerande har jag ej något att 
tillägga. I överensstämmelse med vad styrelsen hemställt får jag därför 
tillstyrka, att Eders Kungl. Maj:t måtte föreslå riksdagen

att beträffande 1918 års avkastning av statens hästavelsfond även
som reserverad del av 1917 års avkastning av samma fond besluta 
att, sedan ett belopp av 10,000 kronor lagts till fondens kapital, ett 
beiopp av 50,000 kronor må av Kungl. Maj:t disponeras för åtgärder 
tor hästavelns främjande samt återstoden reserveras.

Till vad departementschefen sålunda hemställt, 
där uti statsrådets övriga ledamöter instämde, behagade 
Hans Maj:t Konungen lämna bifall; och skulle propo
sition i ämnet avlåtas till riksdagen med den lydelse, 
bil. . . . till detta protokoll utvisar.

Ur protokollet: 
H. Mellström.


